
Otevřený dopis spolku Rokytka žije ke škole Elektra a navazujícím otázkám 

Vážený pane starosto, vážení členové školské komise, 

jménem spolku Rokytka žije, který působí v oblasti rozvojových Vysočan a Hloubětína na 

Praze 9, bychom se rádi vyjádřili v tomto otevřeném „dopise“ (zveřejněn bude na našich 

sociálních sítích) k aktuální kauze kolem MŠ a ZŠ Elektra a požádali Vás o přehodnocení 

dosavadní komunikace a kroků, a to jak ve vztahu ke škole, tak i dalším problémům 

souvisejících s překotným rozvojem naší čtvrti. Je společným zájmem místních obyvatel i 

městské části, aby na tak velkém území Prahy 9 vznikla funkční a živá čtvrť s odpovídající 

občanskou vybaveností širšího centra metropole. Pravidelný otevřený dialog s občany je dle 

našeho názoru nutnou součástí tohoto procesu. 

Oceňujeme, že se i přes všechny těžkosti po mnoha letech podařilo loni dokončit výstavbu 

první školy v rozvojové čtvrti, stejně tak mimořádnou snahu MČ ji otevřít již v tomto 

školním roce v provizorním režimu pro žáky z obou břehů Rokytky. Pro mnoho místních bylo 

otevření školy v místě bydliště splněným dlouholetým přáním. O to více nás mrzí, že jsou tyto 

úspěchy nyní zbytečně upozaděny nesystémovou komunikací spádovosti. Problém přitom 

z našeho pohledu nespočívá v tom, která ulice je pěšky dál, ale v tom, že ZŠ Elektra je se 

svou omezenou kapacitou jedinou školou v obrovské a stále rostoucí bytové čtvrti, jež by 

i dle studií zadaných MČ potřebovala nových škol několik. Chápeme složitost 

rozhodování vedení MČ, které ulice oproti očekávání z důvodu malé kapacity školy vyloučit a 

příslušným dětem nabídnout dojezdovou alternativu na ZŠ Špitálská nebo ZŠ Balabenka. Je 

pro nás však těžko pochopitelné, proč takové důležité rozhodnutí činí MČ bez toho, aby ho 

svým občanům s patřičným vysvětlením a podloženými daty předem komunikovala. Následné 

rychlé změny ve spádovosti zveřejňované prostřednictvím facebookového účtu starosty, navíc 

doprovázené vyjádřeními o losování a nátlaku, pak přirozeně přinesly jen zbytečné sváry mezi 

sousedy. 

Proto chceme debatu vrátit do faktické roviny a přikládáme níže seznam dotazů, jejichž 

zodpovězení bychom považovali za vhodnou reakci na stávající, pro mnoho občanů 

Prahy 9 nesrozumitelnou, situaci. Zároveň bychom považovali za užitečné, aby navazující 

komunikace probíhala ze strany MČ transparentně, nikoliv pouze v individuálních e-

mailech, příspěvcích na Facebooku či na uzavřených schůzkách pro jednotlivé skupiny. Zda 

půjde o podrobné stanovisko na webu Prahy 9 přesdílené na oficiální sociální sítě MČ nebo 

osobní setkání se všemi zainteresovanými obyvateli, necháváme na posouzení vedení MČ. 

Náš spolek je připraven případnou veřejnou debatu mezi představiteli MČ a místními občany, 

stejně jako v roce 2022, facilitovat. 

Chápeme, že zvládnutí tak enormní bytové výstavby koncentrované na jednom místě je 

výzvou pro obyvatele, město i městskou část. I ve světle aktuální kauzy však považujeme za 

nezbytné, aby nedocházelo k opakování chyb z minulosti a veřejná infrastruktura a 

vybavenost začala být řešena koncepčně, v souladu s tempem bytové výstavby a s reálnou 

znalostí vazeb a potřeb místních. Ujišťujeme Vás, že jak členové našeho spolku, tak i další 

místní obyvatelé jsou připraveni být v tomto směru MČ nápomocni. 

Za spolek Rokytka žije 

Lukáš Příbramský 

předseda 


